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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Csák János, kultúráért és innovációért felelős 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mennyi közpénzt akarnak még költeni a Sámándobos 
rémálomra?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A 444.hu portálon megjelent „Tovább csúszik a Sámándob feltámasztása, mert megette a rozsda az
acélszerkezeteket„ című cikk szerint turáni átok ül a Sámándobon:

„Nehéz  lenne  azzal  vádolni  a  Fidesz-kormányokat,  hogy  ne  rajonganának  a  giccses
nagyberuházásokért, de a 2015-ös milánói világkiállításra készült Sámándob újrahasznosításánál
olyan látványosan mondott csődöt az államgépezet, mintha tényleg a turáni átok ülne rajta.

(…)

A  tervek  szerint  reinkarnálódott  Sámándobot  már  idén  át  kellett  volna  adni,  de  ez  nem  fog
megtörténni, mert nemrég úgy kellett módosítani a szerződést, hogy a kivitelező kapjon még 150
nap haladékot. A K-Monitor vette észre, hogy a kivitezőnek hibát kellett jelentenie az elöregedett
acélszerkezetek  miatt,  amiket  most  újra  le  kellene  gyártatni,  csak  hát  az  orosz-ukrán  ezt  is
megnehezíti:

 „2015.  évi  Milánói  Világkiállítás  magyar  pavilonjának  teherhordó  acélszerkezet  állapota  nem
megfelelő,  azok elváltoztak,  felületkezelésük elöregedett,  a meglévő rétegek nem felelnek meg a
vonatkozó szabványokban foglaltaknak.

Mindezekből kifolyólag egyes szerkezeti elemek újra legyártás vált szükségessé, melyhez szükséges
nyersanyag beszerzést megnehezíti az orosz-ukrán háború miatt kialakult negatív hatások, továbbá
szükséges a megmaradt elemek beépítésre alkalmassá tétele. A fenti indokok alapján Vállalkozó
kezdeményezte a Felek között létrejött szerződés teljesítésére nyitva álló határidejének 150 naptári



 
nappal történő módosítását.”

A szervődésben szereplő 3,7 milliárdos ár egyelőre nem változott,  de a K-Monitor megjegyezte,
hogy a  teljes  életút  költsége  bőven 10 milliárd  fölé  mehet,  és  akkor  még nem kezdődött  el  az
üzemeltetés.”

 

Kérdezem Önt:

Mennyi közpénzt akarnak még költeni a Sámándobos rémálomra?

 

Budapest, 2022. november 17.

 

Tisztelettel:

Dr. Vadai Ágnes

Demokratikus Koalíció

2  


